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HVORFOR ER STRØMPRISENE SÅ HØYE NÅ?

– Norsk kraftproduksjon består av 96 prosent vannkraft. Det betyr 
at vi har et væravhengig kraftsystem som normalt gir oss rikelig 
tilgang på ren og rimelig strøm. Men i år har både regnet og 
snøsmeltingen sviktet, noe som har ført til at fyllingsgraden i 
vannmagasinene har gått ned, forklarer Cathrine Bothner Wessel 
i Glitre Energi Strøm.

Norske og svenske vannmagasiner skulle vært fulle nå, men med 
en fyllingsgrad på 65 prosent er det mye som mangler på det. 
Og med lite vann i vannmagasinene blir det mindre vann å tappe 
til kraftproduksjon. Dermed øker prisen på vannkraften samtidig 
som det må importeres kraft for å dekke forbruket.

– I et normalår produserer Norge langt mer kraft enn vi bruker 
selv, og denne kraften eksporteres ut av landet. I år har netto-
eksporten av kraft blitt halvert, samtidig som vi har fått uker 
med netto import av kraft, forteller Wessel.

I følge analyser som NVE nylig har offentliggjort bidrar uten-
landskablene til at vi får lavere og mer stabile kraftpriser. 

– Uten handelsmuligheten med utlandet kunne strømprisen 
vært to til tre ganger høyere på vinteren, selv med normale ned-
børsmengder, skriver NVE på sine nettsider.

IMPORTERT KRAFT KOSTER MER
Det er myndighetene ved Statnett som styrer import og eksport 
av kraft over landegrensene, basert på hvor etterspørselen er 
størst.

– Når vi kommer i en situasjon hvor det må importeres kraft, så 
må vi også betale mer, siden prisene på kull, gass og CO2-utslipp 
også har gått kraftig opp, forklarer Wessel.

Mange spør seg om ikke kraftprodusentene burde ha spart mer 

Prisen på strøm er på et historisk høyt nivå, ifølge Statistisk sentralbyrå. 
Økningen må i stor grad tilskrives en nedbørsfattig vår og en rekordtørr sommer. 
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